



CIK-FIA's 50th Anniversary: Immersion in the Past at Jesolo

21.05.2012



As wise men say, the roots of the future are to be found in the past. And Karting is obviously no exception! While day after day this form of sport continues to train tomorrow's champions, as well as allowing many young and old fans to enjoy the excitement of driving a kart, the 50th anniversary of the CIK-FIA is an ideal opportunity to look back in the mirror.

From 25 to 27 May, the CIK-FIA will celebrate its fiftieth anniversary in collaboration with the ASI (Automotoclub Storico Italiano) on the occasion of the Coppa dei Campioni, a meeting which will be organised at Jesolo.

Created in 1956 by the American Art Ingels, Karting rapidly became a fully-fledged discipline, to such an extent that it was soon necessary to set up a Federation to define sporting and technical rules. And in 1962 the FIA thus directly created the International Karting Commission. Since then, Karting has changed a lot. The competitions between nations, favoured in the early 1960's, have been replaced by the currently organised individual championships.

Technically, Karting has also known many changes, as can be seen in particular on direct-drive or gearbox karts which competed between the end of the 50's and the early 90's, and which the public will be able to admire on the famous Jesolo track. Several former World Champions and some prestigious guests will also add their contribution to turn this event into an unforgettable moment of nostalgia.

You can find the entry list [HERE](#) and the time schedule of the weekend [HERE](#).

50 ans de la CIK-FIA : Plongeon dans le passé à Jesolo

C'est dans le passé que nous trouvons les racines du futur, disent les sages. Et le Karting ne fait évidemment pas exception à la règle ! Alors que la discipline continue de former jour après jour les champions de demain tout en permettant à de nombreux passionnés de tous les âges de s'adonner aux joies du pilotage, le 50e anniversaire de la CIK-FIA est une formidable occasion de jeter un coup d'œil dans le rétroviseur.

Du 25 au 27 mai, la CIK-FIA célébrera son cinquantenaire en collaboration avec l'ASI (Automotoclub Storico Italiano) à l'occasion de la Coppa dei Campioni, une manifestation organisée à Jesolo.

Créé en 1956 par l'Américain Art Ingels, le Karting est vite devenu une discipline à part entière. À tel point qu'il a fallu mettre en place une Fédération pour définir des règles sportives et techniques. C'est ainsi qu'apparut en 1962 la Commission Internationale de Karting, directement mise sur pied pas la FIA. Depuis lors, le Karting a bien changé. Les compétitions entre nations, privilégiées au début des années 1960, ont laissé la place aux championnats individuels qui existent aujourd'hui.

Techniquement, le Karting a aussi connu de nombreux changements, notamment illustrés par des karts (avec et sans boîte de vitesses) ayant couru entre la fin des années 50 et le début des années 90, et qui pourront être admirés sur la célèbre piste de Jesolo. Plusieurs ex-Champions du Monde et des invités prestigieux viendront eux aussi apporter leur pierre pour faire de cet événement un moment de nostalgie inoubliable.

Vous pouvez retrouver la liste des engagés [ICI](#) et l'horaire du week-end [ICI](#).